
 

1 

 

 

 

           DÁM Önkormányzati Társulás 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
mely készült a DÁM Önkormányzati Társulás 

2014. december 08-án 14:00 órakor tartott Társulási tanács ülésén 
 
 
Az ülés helye: Tamási innovációs Központ tárgyaló terme 
 
Jelen vannak: a mellékelt jelenléti ív szerint. 
 
Porga Ferenc köszöntötte a társulási ülésén megjelenteket.  
 
14:00 órakor megnyitotta az ülést, és megállapította, hogy az ülés összehívása szabályszerű 
volt, a társulási tanács 31 település közül 19 település képviselője jelenlétével, 1233 
szavazatból 791 szavazattal határozatképes.  
 
Javasolta jegyzőkönyv-vezetőnek Bicskey Mónikát.  
A hitelesítő személye Dr. Vanya-Szabó Ágnes a székhely település aljegyzője. 
A Társulási Tagok egyhangúlag elfogadták a jegyzőkönyv-vezető személyét. 
 
 

Napirendi javaslat: 
 

1. Bűnmegelőzési-áldozatsegítési munkatárs foglalkoztatásának lehetősége  
Előadó: Porga Ferenc elnök 

2. A Tamási és Környéke Szociális Központ Szakmai Programjának SZMSZ-ének és 
Alapító okiratának módosítása 
Előadó: Porga Ferenc elnök 

3. A Hegyhát Integrált Szociális Intézmény által működtetett családi napközi működési 
engedélyének szüneteltetése 
Előadó: Porga Ferenc elnök 

4. A Hegyhát Integrált Szociális Intézmény létszámkeretének bővítése 
Előadó Porga Ferenc elnök 

5. A Hőgyész település kiválása miatti működési engedély módosítások.  
Előadó: Porga Ferenc 

6. A Tamási és Környéke Szociális Központ létszámkeretének bővítése 
Előadó: Porga Ferenc elnök 

7. Az elnök javadalmazása (szóbeli előterjesztés) 
Előadó: Barkóczi József alelnök 

8. A DÁM Önkormányzati Társulás 2015. évi belső ellenőrzési terve 
Előadó: Porga Ferenc 

9. Egyebek 
 
 
Porga Ferenc elnök javasolta a 6. napirendi pont áthelyezését a 3. napirendi pontba, majd a  
napirendi pontok elfogadását javasolta.  
 
A Társulási Tanács egyhangúlag elfogadta a javaslatot, a napirendi pontokat. 



 

2 

 

1. napirendi pont: Bűnmegelőzési-áldozatsegítési munkatárs foglalkoztatásának lehetősége. 
Előadó: Porga Ferenc 
 
 
Porga Ferenc elnök ismertette a napirendi pontot, majd köszöntötte a Tamási 
Rendőrkapitányság vezetőjét Dr. Bognár Szilvesztert és a Tolna Megyei Kormányhivatal 
Igazságügyi szolgálatának osztályvezetőjét dr. Tóth Attilát, valamint a rendőrség és a 
kormányhivatal munkatársait. Elmondta, hogy az előterjesztés a napirenddel együtt kiküldésre 
került.  
 
A napirend előzménye, egy TÁMOP 5.6.1/C program 2014. november 30-ig működött 3 fő 
áldozatsegítő bűnmegelőzési munkatárs foglalkoztatására került sor a rendőrkapitányság 
berkein belül a kormányhivatal igazságügyi szakigazgatási szervévével szorosan együtt 
működve. A program célját, feladatait és eredményességét a rendőrség és a kormányhivatal 
munkatársai fogják ismertetni. 3 fő foglalkoztatott közül 1 gyesre ment, 2 fő foglalkoztatását 
a kormányhivatal vállalta január 31-ig. Olyan kérés érkezett a Társulás felé, hogy amennyiben 
lehetőség van, szeretnék, ha ezt a programot a Társulás tovább vinné a 2015-ös évben.  
 
Készített a Társulás egy kimutatást, mely három variációt tartalmaz, hogy ez a 
továbbfoglalkoztatás, településenként milyen mértékű hozzájárulást tesz szükségessé. 
Az egyik variáció 2014. február 01-jétől - december 31-ig 1 fő foglalkoztatása mennyibe 
kerülne a településeknek. A második variáció, 1 fő foglalkoztatása 6 hónapra, valamint a 
harmadik, hogy 1 fő foglalkoztatása a közfoglalkoztatottként bérkiegészítéssel, ez hasonló 
összeget eredményez, mint a második variációhoz, de itt a foglalkoztatás időtartama több. 
Átadta a szót Dr. Bognár Szilveszter rendőrkapitány úrnak. 
 
Dr. Bognár Szilveszter rendőrkapitány köszöntötte a jelenlévőket, majd elmondta, hogy a 
program ismertetése Daubner Gabriella a megyei bűnmegelőzési alosztály vezetőjének lesz a 
feladata. Áldozatvédelmi területen 2 fő foglalkoztatását vállalta a Kormányhivatal 
Igazságügyi szolgálata gyakorlatilag a kapitányságon. A rendőrség biztosította a 
munkavégzéshez szükséges infrastruktúrát, irodát, számítógépet egyéb felszerelést.  
 
Az áldozatvédelmi feladat végrehajtásának tovább működtetésére szeretnének megoldást 
találni. Porga Ferenc elnök úrral megvitatva hozták ezt a kérdést a társulás elé, mivel ez nem 
csak Tamási Várost érinti, hanem az egész kistérséget, hiszen bármely település lakosa 
érintetté válhat. A kollegák kijártak a legkisebb falvakba is előadást tartani, mivel, ez 
szorosan kapcsolódik a bűnmegelőzéshez is. Az a munka, amit elvégeztek, amellett hogy az 
igazságügyi szolgálat fő tevékenysége, sok tekintetben a kapitányság dolgozóiról vette le a 
terhet, mert addig, míg nem kellett áldozatsegítési feladatokat végezniük, addig nyugodtan 
végezhették az egyéb bűnügyi rendészeti szaktevékenységet. 
Átadta a szót Daubner Gabriella alosztályvezető asszonynak. 
 
Daubner Gabriella a megyei bűnmegelőzési alosztály vezetője köszöntötte a résztvevőket. 
Elmondta, hogy a rendőrségnél az áldozatok (sértettek), mindig is mellékszerepet játszottak,. 
A rendőrségnek, mint nyomozóhatóságnak a feladata, hogy felderítse a bűncselekmény 
elkövetőit és megbüntesse azokat.  
A sértetteket kihallgatják, majd mehetnek haza ahol betörték az ablakot, ahol nincs meg a 
személyi igazolványuk, a nyugdíjuk, valamint a tüzelőfájuk, az emberek többségét nem 
érdekli, hogy mi történik ez után. 2006-ban létrejött az áldozatsegítő szolgálat az állami 
áldozat segítést tűzte ki célul ez azt jelenti, hogy az igazságügyi szolgálatnál az áldozatsegítés 
foglalkozott azokkal az emberekkel, akik bűncselekmény sértettei voltak. A probléma az volt, 
hogy a sértettek megjelentek a rendőrségen, ahol meghallgatták őket, majd kaptak egy 
igazolást, hogy ők bűncselekménynek sértettei, amivel be kellett volna menniük Szekszárdra, 
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és ott valamilyen segítségre voltak jogosultak. 2006-ig Tolna megye igen rossz helyzetben 
volt, a sértettek nem jutottak semmiféle segítséghez. Bárkiből lehet egyszer sértett, a jobbik 
eset amikor csak egy lelki trauma keletkezik, a rosszabbik például amikor az utolsó 10.000.- 
Ft-ját lopják el és nem tudja kiváltani a gyógyszerét, vagy esetleg nem tudja kifizetni  a 
villanyt. Ezekkel az emberekkel valahogy foglalkozni kellett, erre nyújtott lehetőséget 2011-
ben egy TÁMOP pályázat, amely kifejezetten az áldozatsegítést célozta meg, ezt a 
Kormányhivatal, és a Tolna megyei rendőr főkapitányság konzorciumban megírta. A pályázat 
sikeres volt. A megyében öt kapitányság van és minden kapitányságon két-két ember 
foglalkoztatására volt lehetőség, akik szociális munkás, jogász vagy pszichológus 
végzettségűek. A sértett bement az áldozatsegítési irodába, ahol minden papírt kiállítottak 
részére, és a rendőrségi futár elvitte a dokumentumokat Szekszárdra a Kormányhivatalhoz, 
ahol megnézték, hogy mire jogosult. Megkapta az azonnali segélyt, ha arra volt jogosult, 
segítettek az okmányok pótlásában, ez egy nagyon rugalmas rendszer volt.  
 
Elmondta, hogy minden ajtón kopogtattak, ahol lehetett, de sajnos senki nem tudja támogatni. 
Újabb források után fognak kutatni, újabb pályázati lehetőségeket keresni, de szeretnék egy 
kis időre még tovább vinni ezt a programot. Úgy véli mindenki érdeke, hogy minél kevesebb 
áldozat legyen, és a rendőrség tudjon jobban összpontosítani a bűncselekmények felderítésére 
nyomozására.  
 
dr. Tóth Attila  a Tolna Megyei Kormányhivatal Igazságügyi szolgálatának áldozatsegítő 
osztályvezetője elmondta, hogy a probléma a távolság. Hiába van állami szerepvállalás, hogy 
az áldozatok segítséghez jussanak, vannak bizonyos nehezítő tényezők, mint például, hogy a 
kérelem benyújtására a bűncselekmény elkövetését követő 5 nap áll rendelkezésre. Ez a 
program nagyon nagy segítség volt, mely megyei szinten 4 fővel működött, ezt úgy kell 
érteni, hogy 2 fő a jogi segítségnyújtással foglalkozott, 2 pedig az áldozatsegítéssel. Azt, hogy 
ez a 4 főt kijusson a településekre, fizikai lehetetlenség.  
Az állami csúcsszervek felé irányuló törekvések eredménytelenek voltak, ezért a Társuláshoz 
tartozó települések segítségét szeretnék elnyerni. Fontos feladatot láttak el a kollegák azzal, 
hogy gyakorlatilag összekapcsolták azokat a távolságokat, amelyek az áldozatok számára 
lehetetlen volt.  2013-tól 2014. november 30-ig a rendőrségi napi jelentésekből kitűnik, hogy 
517 olyan ügyet állapítottak meg, ami áldozatsegítésre alkalmas volt. A kimutatások szerint 
486 esetben sikerült valamiféle segítséget nyújtani az áldozatoknak. Például, ha valakit 
vagyon elleni bűncselekmény következtében veszteség ért, a gyors és rugalmas rendszer 
lehetővé tette az azonnali pénzügyi segélyt.  
 
Elmondta még, hogy nagyon megköszönné, ha segítenének a program életben tartásában, 
amíg újabb pályázati lehetőséghez jutnak. 
 
 
Porga Ferenc megkérte a tagokat, hogy tegyék fel kérdéseiket. 
 
Süvegjártó Csaba a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, hogy a bizottság hozott egy 
döntést, mely szerint elutasítja a kérelmet a társulásban való foglalkoztatásról, viszont az 
elhangzottak alapján azt javasolja tekintettel arra, hogy 31 településről van szó, hogy a 
társulás tagjai döntsenek erről együtt, oly módon, hogy a képviselő testületük elé viszik a 
kérelmet. 
 
Ignácz István Dúzs település polgármestere, elmondta, hogy Hőgyész és térsége a Bonyhádi 
rendőrkapitánysághoz tartozik. Két hete volt egy ülés, melyen ugyanezt a témát tárgyalták, a 
döntés meg is született, minden település támogatja. Furcsának tartja, hogy ezen a listán is 
szerepel a három kis település Dúzs, Mucsi, Kalaznó, Hőgyész viszont nincs rajt.  
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Porga Ferenc elnök elmondta, hogy a kistérség területe nem ugyanaz, mint a 
rendőrkapitányságok területe, ez a három kis település a bonyhádi rendőrséghez tartozik, ahol 
szintén megjelent ez a probléma. Hőgyész nagyközség azért nem szerepel a listán, mert 
amikor ez a kimutatás készült, összefüggésben az 5-ös napirenddel, még az előzmények 
szerint nem született még döntés a maradásról, illetve a kiválásról. Amennyiben pozitív 
döntés születik ebben az ügyben, úgy fogja megoldani a Társulás, hogy minden áldozatsegítő 
szakember minden településre eljusson, de fizetni ne kelljen senkinek kétszer. 
 
Időközben Kisszékely település polgármestere Pajor Ágnes is megérkezett, így a tanács 31 
település közül 20 település képviselője jelenlétével, 1233 szavazatból 814 szavazattal 
határozatképes.  
 
Daubner Gabriella alezredes asszony annyi fűzött hozzá, hogy a bonyhádi ülésen 
elhangzottak annyiban változtak, hogy a dolgozók a rendőrségen kerültek alkalmazásra és 
bérként pedig az önkormányzati hozzájárulást kapják. 
 
Dr. Bognár Szilveszter rendőrkapitány megköszönte a Pénzügyi bizottság elnökének, hogy 
még ha nem is támogatja a bizottság, de felajánlotta, hogy mindenki maga döntse el, hogy 
hozzájárulnak a további működtetéshez, avagy sem.  
Fontos dolog, hogy nem a rendőrségnek lobbiznak, hanem a kistérségben élő 
állampolgároknak, ezt a programot azért szeretnék tovább vinni, hogy ha valaki áldozattá 
válik, akkor legyen egy rendőrség, egy igazságügyi szolgálat, aki tud vele foglalkozni. A 
Tamási Rendőrkapitányság szerződést kötött a Fehérgyűrű Alapítvánnyal, az alapítvány is 
nyitott egy irodát a rendőrségen, amelyet szintén az áldozatsegítő kolleganő lát el. Lényege, 
hogy akinek az állami áldozatsegítő nem tud segíteni, annak a Fehérgyűrű Alapítvány segít. 
Véleménye szerint érdemes meggondolni ennek a programnak a támogatását. 
 
Porga Ferenc elnök javaslat, vélemény, hozzászólás hiányában megköszönte a vendégeknek 
a részvételt. 
 
Porga Ferenc elnök javasolta, hogy a döntést az ülés végén zárt ülés keretében hozzák meg 
mivel személyi kérdésekben is dönteni kell.  
A tagok egyhangúlag elfogadták a javaslatot. 
 
 

2. napirendi pont: A Tamási és Környéke Szociális Központ Szakmai Programjának 
SZMSZ-ének és Alapító okiratának módosítása 

Előadó: Porga Ferenc 
 
 
Porga Ferenc elnök ismertette a napirendi pontot, majd felkérte az Intézményvezető 
Asszonyt, hogy mondja el miért van szükség a módosításokra. 
 
Szabadosné Vastag Edina Intézményvezető elmondta, hogy a módosításokra a jelenleg 
működő Idősek nappali ellátása mellett a demens személyek nappali ellátásának bevezetése 
miatt volt szükség. Oka leginkább anyagi megfontolásból történt, mivel a finanszírozása igen 
kedvező, a normál Idősek nappali ellátásában egy ellátottra vetítve az éves normatíva 
109.000.-Ft, míg egy demens ellátottra az éves normatíva 500.000.-Ft. A demens ellátást min. 
5 és max. 7 fővel lehet működtetni, ehhez „sajnos” a személyi feltételek teljesültek, mivel a 
jelenlegi idősek közül többen mentális problémával küzdenek. Tamási Városnak éves szinten 
kb. 1,5 millió Ft megtakarítást jelentene. A megvalósításhoz még 1,5 fő foglalkoztatására van 
szükség, ebből egy fő szociális gondozó 8 órában, valamint egy fő mentálhigiénés munkatárs 
4 órában. Az Intézményvezető Asszony kéri a az ellátás bevezetésének támogatását. 
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Süvegjártó Csaba  polgármester elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság támogatja a napirendi 
pontot. 
 
Porga Ferenc elnök javaslat, vélemény, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátotta a 
napirendi pont határozat javaslatait. 
 
IGEN SZAVAZAT: Összesen: l.sz.: 24 863 fő; 814 sz.a.: szavazat 
NEM SZAVAZAT:   - 
TARTÓZKODÁS:  - 
 
A résztvevő települések összes szavazata és lakosságszáma 814 szavazat: 24 863 fő 
A Társulási Tanács  814 IGEN szavazattal – egyhangúlag - meghozta az alábbi határozatot: 
 
31/2014. (XII. 08.) sz. DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsi Határozat:  

A DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsa megtárgyalta és a melléklet szerinti 
tartalommal elfogadta a Tamási és a Városkörnyéki Önkormányzatok Szociális Integrációs 
Központja (7090 Tamási Rákóczi u. 1.) Alapító okiratának, SZMSZ-ének és Szakmai 
programjának módosítását és egységesbe foglalt okiratait. 
 
Felhatalmazza az elnököt, hogy a működési engedély módosításához nyújtsa be az egységes 
dokumentumokat a Tolna Megyei Kormányhivatal felé. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: a társulás elnöke 
 
 

3. napirendi pont: A Tamási és Környéke Szociális Központ létszámkeretének bővítése 
Előadó: Porga Ferenc 
 
 
Porga Ferenc elnök elmondta, hogy a napirendi pont a 2. napirendi ponthoz kapcsolódik, 
melynek indoklását az Intézményvezető Asszony elmondta.  
 
Süvegjártó Csaba polgármester elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság támogatja a napirendi 
pontot. 
 
Porga Ferenc elnök javaslat, vélemény, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátotta a 
napirendi pont határozat javaslatait. 
 
IGEN SZAVAZAT: Összesen: l.sz.: 24 863 fő; 814 sz.a.: szavazat 
NEM SZAVAZAT:   - 
TARTÓZKODÁS:  - 
 
A résztvevő települések összes szavazata és lakosságszáma 814 szavazat: 24 863 fő 
A Társulási Tanács  814 IGEN szavazattal – egyhangúlag - meghozta az alábbi határozatot: 

32/2014. (XII. 08.) sz. DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsi Határozat:  

A DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsa megtárgyalta és a melléklet szerinti 
tartalommal elfogadta a Tamási és Környéke Szociális Központ létszám keretének növelését. 

Határidő: azonnal 
Felelős: a társulás elnöke 
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4. napirendi pont:  A Hegyhát Integrált Szociális Intézmény által működtetett családi 
napközi működési engedélyének szüneteltetése 

Előadó: Porga Ferenc 
 
 
Porga Ferenc elnök felolvasta a napirendi pontot, majd megkérte az Intézményvezető 
Asszonyt, hogy foglalja össze a napirendi pontot. 
 
Biró Kornélia  Intézményvezető Asszony elmondta, hogy 2012 novemberében engedélyezték 
a családi napközi működését 7 fővel ehhez 1,5 fő gondozói létszámot írtak elő. Elsősorban 
iskoláskorú gyermekek vették igénybe a délutáni napközi helyett. 
  
2014. január 01-jével a költségvetési törvény oly módon változott, hogy az iskolás 
gyermekekre már nem lehetett a normatívát igénybe venni, miután az oktatási törvénnyel 
ellentmondásba került, az egész napos iskolát bevezették, így csak 4 óra után tudták volna 
igénybe venni az iskolás gyermekek az ellátást, így ez a létszám ebben az évben már kiesett. 
Létszámmódosításra volt szükség 5 főre csökkentették a családi napközit, a gondozói 
létszámot pedig 1 főre.  
 
Az idei évben ez további csökkenést jelentett a gyermekek száma lecsökkent, az óvodáskorú 
gyermekek az óvodát vették igénybe, ezt az ellátást az 1 és 2,5 éves korosztály közötti 
gyermekekre lehetne alkalmazni, de mint tudni lehet az ő szüleik gyeden, illetve gyesen 
vannak. Gyönkön elég nagy a munkanélküliség, így igen kevés lenne az a szülő, aki a 
munkája miatt igénybe venné a családi napközit. Az háromnegyed évi zárás jelenleg 1,5 fő, év 
végére várhatóan 1 fő lesz, így 1 fővel nem érdemes működtetni a családi napközit, mivel 
gazdaságtalan. A Gyönki testület meghozta a döntést, a szüneteltetésről. 
 
Süvegjártó Csaba  polgármester elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság támogatja a napirendi 
pontot. 
 
Porga Ferenc elnök javaslat, vélemény, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátotta a 
napirendi pont határozat javaslatait. 
 
IGEN SZAVAZAT: Összesen: l.sz.: 24 863 fő; 814 sz.a.: szavazat 
NEM SZAVAZAT:   - 
TARTÓZKODÁS:  - 
 
A résztvevő települések összes szavazata és lakosságszáma 814 szavazat: 24 863 fő 
A Társulási Tanács  814 IGEN szavazattal – egyhangúlag - meghozta az alábbi határozatot: 

33/2014. (XII. 08.) sz. DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsi Határozat:  

A DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsa megtárgyalta és elfogadta a Hegyhát 
Integrált Szociális Intézmény keretében működtetett családi napközi 2015. január 1-jétől 
történő határozatlan időre szóló szüneteltetését.  

Felhatalmazza az elnököt, hogy a működési engedély szüneteltetéséhez nyújtsa be a 
dokumentumokat a Tolna Megyei Kormányhivatal felé. 

Határidő: azonnal  
Felelős: a társulás elnöke 
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5. napirendi pont: A Hegyhát Integrált Szociális Intézmény létszámkeretének bővítése 
Előadó: Porga Ferenc 
 
 
Porga Ferenc elnök ismertette a napirendi pontot, és ismét megkérte az Intézményvezető 
Asszonyt, hogy tájékoztassa a jelenlévőket a napirendi pontról. 
 
Biró Kornélia  Intézményvezető Asszony elmondta, hogy a közétkeztetési törvény 
módosítása miatt van szükség a létszámbővítésre. Azokban az Intézményekben ahol diétát 
biztosítanak, kötelezően egy ún. diétás szakácsot kell foglalkoztatni. A székhely intézmény 
mosodájában is szükség van a létszámbővítésre, mivel jelenleg 3 fő mosodai alkalmazott jut 
215 fő lakóra. A lakók állapota, a sok textília illetve a heti váltás biztosítása jelen pillanatban 
megköveteli még 1 fő mosodai dolgozó alkalmazását. Ez a létszám az üzemeltetési 
támogatásból lenne fedezve, így az önkormányzatoknak többlet hozzájárulásba nem kerül. 
 
Süvegjártó Csaba  polgármester elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság támogatja a napirendi 
pontot. 
 
Porga Ferenc elnök javaslat, vélemény, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátotta a 
napirendi pont határozat javaslatait. 
 
IGEN SZAVAZAT: Összesen: l.sz.: 24 863 fő; 814 sz.a.: szavazat 
NEM SZAVAZAT:   - 
TARTÓZKODÁS:  - 
 
A résztvevő települések összes szavazata és lakosságszáma 814 szavazat: 24 863 fő 
A Társulási Tanács  814 IGEN szavazattal – egyhangúlag - meghozta az alábbi határozatot: 
 
34/2014. (XII. 08.) sz. DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsi Határozat:  

A DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsa megtárgyalta és a melléklet szerinti 
tartalommal elfogadta a Hegyhát Integrált Szociális Intézmény létszám keretének növelését.  

Határidő: azonnal 
Felelős: a társulás elnöke 
 
 

6. napirendi pont: A Hőgyész település kiválása miatti működési engedély módosítások 
Előadó: Porga Ferenc 
 
 
Porga Ferenc elnök tájékoztatta a jelenlévőket a napirendi pontról. Elmondta, hogy Hőgyész 
település jelezte az idei év júniusában kiválási szándékát a DÁM Önkormányzati Társulás 
felé. Az erről szóló határozatát eljuttatta a társulás részére, mely nem volt teljesen egyértelmű, 
ezért Várkonyi Zoltán egykori elnök pontosítást kért a polgármester úrtól, majd egy hivatalos 
levélben a polgármester úr megerősítette a kiválási szándékát.  
 
Az utóbbi egy hónapban több alkalommal folytak tárgyalások a társulás és Hőgyész 
Nagyközség között. Többféle variáció felmerült, elsősorban a kiválási szándékukat 
erősítették, később újra átgondolták és úgy döntöttek, hogy maradni szeretnének, amennyiben 
a társulási tanács hozzájárul. a tárgyalások során két feltételt állapítottak meg, mely szerint 
Hőgyész település rendezi tartozásait, ami időközben meg is történt, illetve aláírja a társulási 
megállapodást, melyre december 16-ig lesz lehetőségük. Botta György polgármester jelezte, 
hogy december 16-án tartanak testületi ülést, melyen ezt a határozatot meghozzák.  
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Az elnök úr úgy gondolja, hogy a feltételek teljesülése esetén szavazhat a társulás Hőgyész 
maradásáról. Időközben még egy feltétel került megállapításra, mely szerint Hőgyész késői 
döntése miatt a társulás a normatívát nem igényelte le, így ezt pótolni majd jövő év 
júniusában lesz lehetőség. Ennek következtében a Hőgyészi telephelyre vonatkozóan havi 
szinten kell előfinanszíroznia a működési kiadásokat a társulás számára.  
 
Süvegjártó Csaba polgármester elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság támogatja a határozati 
javaslatot. 
 
Kristóf Károly  alpolgármester elmondta, hogy pozitív irányú változások következtek be a 
DÁM Önkormányzati Társuláson belül, ezért úgy döntött Hőgyész Nagyközség képviselő 
testülete, hogy szeretnének továbbra is a társulás keretein belül működni, természetesen 
azokkal, a feltételekkel, amiket az elnök úr elmondott. A jövőben szeretnének tisztességesen 
és normálisan együtt dolgozni, valamint szeretnék, ha javaslataikat meghallgatnák, mind a 
szakmai, személyi és a működési feltételek esetében. 
 
Ignácz István polgármester megkérdezte, hogy „ez a hosszabbítás meddig fog tartani fél évig 
vagy egy évig?” Véleménye szerint nem mindegy, mert évek óta ez a téma, több település 
érintett, ezért fontos, hogy milyen döntés születik. 
 
Kristóf Károly  alpolgármester válaszolt, hogy „határozatlan időre”. 
 
Porga Ferenc elnök elmondta, hogy nyilván mindenki tudja a belépés és kilépés szabályait, 
majd javaslat, vélemény, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátotta a napirendi pont 
határozat javaslatait. 
 
IGEN SZAVAZAT: Összesen: l.sz.: 24 863 fő; 814 sz.a.: szavazat 
NEM SZAVAZAT:   - 
TARTÓZKODÁS:  - 
 
A résztvevő települések összes szavazata és lakosságszáma 814 szavazat: 24 863 fő 
A Társulási Tanács  814 IGEN szavazattal – egyhangúlag - meghozta az alábbi határozatot: 
 
35/2014. (XII. 08.) sz. DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsi Határozat:  

A DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsa abban az esetben támogatja Hőgyész 
Nagyközség Önkormányzatának társulásban történő bennmaradását, amennyiben 2014. 
december 15-ig a polgármester úr aláírja a társulási megállapodást, valamint vállalja Hőgyész 
telephely tekintetében, hogy a normatíva pótigény benyújtásáig előfinanszírozzák a 
fenntartást a szociális alapellátásban, amit minden hónap 3. napjáig átutal a társulás részére, 
és olyan képviselő-testületi határozatot hoz, amelyben kinyilvánítják, hogy szándékukban áll 
a Társulásban maradni. 

Határidő: azonnal 
Felelős: a társulás elnöke 
 
 

7. napirendi pont: Az elnök javadalmazása (szóbeli előterjesztés) 
Előadó: Barkóczi József 
 
 
Barkóczi József polgármester javasolta Porga Ferenc javadalmazását, mely szerint 60.000.-Ft 
költségtérítés illetné meg. Az előző elnöknek bruttó 80.000.-Ft volt a megbízási díja, valamint 
ez mellett útiköltség térítést is kapott kb. 30-40.000.-Ft összegben. 
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Süvegjártó Csaba polgármester elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság támogatja a határozati 
javaslatot. 
 
Porga Ferenc elnök javaslat, vélemény, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátotta a 
napirendi pont határozat javaslatait. 
 
IGEN SZAVAZAT: Összesen: l.sz.: 16 468 fő; 631 sz.a.: szavazat 
NEM SZAVAZAT:   - 
TARTÓZKODÁS: Összesen: l.sz.:  8 395  fő;  183  sz.a.: szavazat 
 
 Porga Ferenc távol maradt a szavazástól. 
 
A résztvevő települések összes szavazata és lakosságszáma 814 szavazat: 24 863 fő 
A Társulási Tanács 631 IGEN szavazattal, 183 tartózkodással meghozta az alábbi 
határozatot: 
 

36/2014. (XII. 08.) sz. DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsi Határozat:  

A DÁM Önkormányzati Társulás Tanácsa úgy döntött, hogy Porga Ferenc elnöknek elnöki 
feladatai ellátásáért 60.000 Ft összegű költségtérítés kifizetését engedélyezi. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: pénzügyi ügyintéző 
 
 
 

8. napirendi pont: A DÁM Önkormányzati Társulás 2015. évi belső ellenőrzési terve 
Előadó: Porga Ferenc 
 
 
Porga Ferenc elnök felolvasta a napirendi pontot, majd javasolta elfogadásra napirendi pont 
határozati javaslatát. 
 
Süvegjártó Csaba polgármester elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság támogatja a határozati 
javaslatot. 
 
Porga Ferenc elnök javaslat, vélemény, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátotta a 
napirendi pont határozat javaslatait. 
 
IGEN SZAVAZAT: Összesen: l.sz.: 24 863 fő; 814 sz.a.: szavazat 
NEM SZAVAZAT:   - 
TARTÓZKODÁS:  - 
 
A résztvevő települések összes szavazata és lakosságszáma 814 szavazat: 24 863 fő 
A Társulási Tanács  814 IGEN szavazattal – egyhangúlag - meghozta az alábbi határozatot: 
 

37/2014. (XII. 08.) sz. DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsi Határozat:  

A DÁM Önkormányzati Társulás a melléklet szerinti tartalommal elfogadta a Társulás 2015. 
évi belső ellenőrzési tervét. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: a társulás elnöke 
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Porga Ferenc elnök zárt ülést rendelt el 15:00-kor az 1. napirendi pont tekintetében. 
 

A zárt ülés 15:30 -ig tartott. 
 
 
A résztvevő települések összes szavazata és lakosságszáma 814 szavazat: 24 863 fő. 
A Társulási Tanács  777 IGEN szavazattal 37 tartózkodással meghozta az alábbi határozatot: 
 
30/2014. (XII. 08.) sz. DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsi Határozat:  

A DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsa megtárgyalta és elfogadta az 1 fő  
bűnmegelőzési-áldozatsegítési munkatárs közfoglalkoztatottként való foglalkoztatását 2015. 
február 01-től, garantált közfoglalkoztatási bérdíjazással, vállalva településenként 
lakosságszám arányosan az önrész megfizetését. 
 
 
 

9. napirendi pont: Egyebek 
Előadó: Porga Ferenc 
 
 
Porga Ferenc elnök tájékoztatta a jelenlévőket, hogy minden év decemberében egy 
önköltséges évzáró vacsorán búcsúztatják a „dolgos” évet a polgármesterek. Az idei évben 
Dombóváron a Szicília nevű étteremben szeretné a társulás megtartani ezt az évzárót. Kérte, 
hogy amennyiben részt kívánnak venni kézfeltartással, jelezzék. A részletekről mindenki 
tájékoztatást fog kapni. 
 
 
 
További kérdés, hozzászólás nem lévén, Porga Ferenc elnök az ülést 15:40 órakor bezárta. 
 
 
 
 

Kmf. 
 
 
 
 
 

……………………………….. 
Gulyásné dr. Könye Katalin 

jegyző 
 
………….…………………….                                …………….…………………                            
Dr. Vanya- Szabó Ágnes       Porga Ferenc       
          aljegyző                a Társulás elnöke    
 
 
 
 


